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ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

15 JUNI 2017 

BLAD 2 

       

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

Sammanträde torsdag 15 juni 2017, kl. 18.00–20.10 

Plats: Medborgarkontoret, Förvaltningshuset, Älvsjö  

 
 
Ordförande             Majvi Andersson (S) 

Vice ordförande      Johan Nilsson (M) 
 

 

Ledamöter               Andreas Lind (S) 

                                  Lovisa Karlsson Kjellin (MP) 

                                  Emelie Roxby Schüsseleder (V) 

                                  Torbjörn Erbe (M) 

                                  Helena Stenbeck Nilsson (M) 

                                  Hans Breismar (M) 

                                  Anna Engelbert (L) 

                                  Evy Kjellberg (C) 

 
Tjänstgörande 

ersättare                  Malin Hammarström (S) för Bo Sehlin (S), §§ 1–20 

                                  Gun Högbacke (S) för Güler Alici (S), §§ 1–20 

                                 Anne-Marie Grave (MP) för Viktor Morawski (MP), §§ 1–20  

                                

                                                                 

 

Ersättare                  Stefan Johansson (S), §§ 1–18  

                                   Tommy Zakrisson (MP), §§ 1–18 

                                   Jonas Santesson (V), §§ 1–18 

                                   Matilda Berg Pulls (M), §§ 1–18 

                                   Birgitta Stjärneback (M), §§ 1–18 

                                   Olle Andretzky (M), §§ 1–18 

                                   Sverker Sundmark (M), §§ 1–18 

                                   Inger Swahn (L), §§ 1–18 

 
I tjänsten 

närvarande                Anne-Marie Tingeborn, stadsdelsdirektör, §§ 1–18 

                                   Erica Wangenheim, nämndsekreterare 

                                   Göran Sjödin, verksamhetsområdeschef 

                                    Eva Frykler, verksamhetsområdeschef, §§ 1–18  

                                    Elisabeth Carlö, kommunikatör, §§ 1–18 

                                    Ingela Gunnarsson, samhällsvägledare, § 1–18 

                                    Erik Ceder, registrator, §§ 1–18 

                                    Synnöve Schulz Brüssel, enhetschef, §§ 19–20 

                                    Jonna Tingström Andersson, socialsekreterare, §§ 19–20 

 

                                 

 

 



 
ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

15 JUNI 2017 

BLAD 3 

       

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

Dag för justering 

Måndag 19 juni 2017 

                    Utses att justera      

                    Majvi Andersson (S) och Johan Nilsson (M) 

 

 

………………………………. 

Majvi Andersson (S) 

Ordförande 

 

 

………………………………….. 

Johan Nilsson (M) 

Vice ordförande 

 

 

……………………………….. 

Erica Wangenheim 

Sekreterare 

 

 

 

§§ 1–20 

Varav omedelbar justering §§ 7 och 20 

Antal blad 31 (inklusive sekretess) 
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BLAD 4 

       

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

Sammanträde torsdag 15 juni 2017, kl. 18.00–20.10 

 Plats: Medborgarkontoret, Förvaltningshuset, Älvsjö  

 
 

 
 

Närvarande 

Se tjänstgörings-/ närvarolista  
 

 

Utses att justera      

Ordförande Majvi Andersson (S)  

Vice ordförande Johan Nilsson (M) 
 

 

Omedelbar justering 

§§ 7 och 20 

 

 

 

 

 

………………………………. 

Majvi Andersson (S) 

Ordförande 

 

 

 

 

 

………………………………….. 

Johan Nilsson (M) 

Vice ordförande 

 

 

……………………………….. 

Erica Wangenheim 

Sekreterare 
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15 JUNI 2017 

BLAD 5 

       

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

 Öppen frågestund och information 

Ordförande Majvi Andersson (S) öppnade mötet. 

 

Sammanträdet ajournerades för frågestund för allmänheten. 

Medborgarna är välkomna att ställa frågor och diskutera med 

politikerna i stadsdelsnämnden.  

 

Sammanträdet fortsatte direkt efter frågestunden med information. 

 

Information 

 Martin Pietsch, enhetschef för LSS-verksamheten, och Helena 

Hartford Nerby, biträdande enhetschef, informerade om LSS-

utförare och om uppstarten av servicebostäder som sker i 

augusti-september.  
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15 JUNI 2017 

BLAD 6 

       

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

 
§ 1 

Val av justerare och dag för justering 

Vice ordförande Johan Nilsson (M) utsågs att tillsammans med 

ordförande Majvi Andersson (S) justera protokollet.  

 

Tid för justering: måndag 19 juni 2017 
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BLAD 7 

       

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 2 

Upprop 

Upprop förrättades och tjänstgöringslistan fastställdes. Närvaron 

redovisas i protokollet. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

15 JUNI 2017 

BLAD 8 

       

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 3 

Fastställande av föredragningslista 

 Föredragningslistan fastställdes med ändringen att ärende 5 

”Revidering av riktlinjer för föreningsbidrag” utgår. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

15 JUNI 2017 

BLAD 9 

       

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 4 

Anmälan av föregående protokoll 

 Det anmäldes att protokoll daterat 2017-05-16 justerats 

omedelbart efter sammanträdet. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

15 JUNI 2017 

BLAD 10 

       

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 5 

Revidering av riktlinjer för föreningsbidrag 
Dnr 5.4.42-2017 

Beslut 

 Ärendet utgår.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

15 JUNI 2017 

BLAD 11 

       

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 6 

Svar på revisionskontorets årsrapport 2016 
Dnr 1.1.89-2017 

Beslut 

 Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens svar på revisionskontorets 

årsrapport 2016. 

 

 
Ärendet 

Revisionskontorets årsrapport 2016 för Älvsjö stadsdelsnämnd visar 

sammanfattningsvis att Älvsjö stadsdelsnämnd har bedrivit verksamheten på ett i 

huvudsak ändamålsenligt sätt och från ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. 

Nämndens interna kontroll bedöms inte ha varit helt tillräcklig. Bokslut och 

räkenskaper bedöms i allt väsentligt vara rättvisande samt följer gällande regler och 

god redovisningssed. Förvaltningen delar i huvudsak revisionskontorets 

bedömningar i rapporten och redovisar vilka åtgärder som vidtagits eller som 

kommer att vidtas. 

 

Revisorerna tillstyrker att Älvsjö stadsdelsnämnd och dess ledamöter beviljas 

ansvarsfrihet. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2017-05-30. 

 
Beslutsgång 

Ordförande Majvi Andersson (S) yrkade bifall till förvaltningens 

förslag. 

 
Särskilt uttalande från (M), (L) och (C) 

Johan Nilsson med flera (M), Anna Engelbert (L) och Evy  

Kjellberg (C) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Revisorerna riktar i sin rapport kritik mot främst den interna kontrollen inom delar 

av nämndens verksamhet. Vi tar detta på stort allvar. Redan vid förra 

nämndsammanträdet, den 16 maj, lämnade vi in en skrivelse för beredning med 

anledning av revisorernas rapport.  

 

I skrivelsen ställer vi ett antal frågor som syftar till att vi ska känna oss trygga med 

det systematiska arbete som sker vid förvaltningen och att vi kan lita på att den 

återrapportering som sker till nämnden är erforderlig. I förvaltningens svar på 

revisionskontorets rapport får vi en bra bild av läget och vi tycker att förvaltningen 

har agerat bra utifrån de brister som påpekas av revisorerna. Vi ser dock fram emot 

svar på våra resterande frågor, och vi kommer att bevaka det här området extra då 

det är viktigt att vi som nämnd alltid kan känna oss säkra på att den interna 
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15 JUNI 2017 

BLAD 12 

       

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

kontrollen fungerar. Det är viktigt för tilltron till vår verksamhet, rättssäkerheten och 

servicen gentemot våra invånare och att vi som nämnd säkerställer att vårt uppdrag 

utförs i enlighet med lagar, riktlinjer och anvisningar.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

15 JUNI 2017 

BLAD 13 

       

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 7 

Reviderade riktlinjer för barnomsorg på obekväm arbetstid 
i Stockholms stad 
- svar till kommunstyrelsen (KS 171-803/2017) 
Dnr 1.5.1.143-2017 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar detta tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

2. Ärendet justeras omedelbart. 

 

Reservation från Anna Engelbert (L) och Evy Kjellberg (C) till förmån för eget 

förslag till beslut. 

 
 Ärendet 

Kommunstyrelsen har remitterat förslag till Reviderade riktlinjer för barnomsorg på 

obekväm arbetstid i Stockholms stad till samtliga stadsdelsnämnder med flera för 

yttrande. 

 

Förslaget till reviderade riktlinjer innehåller förtydliganden avseende ansvar för 

hanteringen av ansökningar, bedömning av ansökningarna, placering och 

tillhandahållande av omsorg på obekväm arbetstid för elever i fritidshem, 

fritidsklubbar samt för förskolebarn.  

 

Det som i övrigt skiljer sig från nuvarande riktlinjer är hur vårdnads-havare ansöker 

om omsorg på obekväm arbetstid, att nämnderna ska sträva efter att skapa 

gemensamma verksamheter på strategiska platser i staden, grundbemanning, 

kompetens, föräldraavgiften samt regler kring enskilda huvudmän som vill bedriva 

omsorg på obekväm arbetstid. 

 

Förvaltningen ställer sig positiv till förslaget till reviderade riktlinjer för barnomsorg 

på obekväm arbetstid i Stockholms stad.  

 

 Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2017-05-24. 

 
Förslag till beslut från (L) och (C) 

Anna Engelbert (L) och Evy Kjellberg (C) yrkade bifall till förvaltningens förslag  

till beslut med tillägg att som svar på remissen anföra följande. 

 

Vi har tidigare framfört det stora behov som finns av en trygg barnomsorg i de fall 

den ges på kvällar och nätter. Barnets trygghet måste stå i fokus. Vi avstyrkte 

därmed förändringen 2015, som innebar att även barnomsorg på obekväm arbetstid 

och på nätter i första hand skulle genomföras i lokaler för ändamålet och inte i 

barnets hemmiljö, något som de allra flesta tidigare hade valt. För många av dessa 

är det ett rätt stort ingrepp i barnets och familjens rutiner att barnet i stället 
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15 JUNI 2017 

BLAD 14 

       

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

regelbundet ska sova på nattis istället för i hemmet. 

 

Nu tas ytterligare ett steg ifrån den småskaliga, trygga omsorg som barn är i behov 

av på kvällar och nätter. Med förslaget att minst två medarbetare ska finnas på 

plats hela tiden styr man mot mer storskalig omsorg med många barn i samma 

verksamhet. Det är inte att utgå från barnets behov. Och med tanke på att de allra 

flesta föräldrar med detta behov väljer att lösa omsorgen på annat sätt än via nattis 

är det svårt att se varför kommunen inte skulle ha råd att se till barnens behov i 

första hand. 

 
Beslutsgång 

Ordförande Majvi Andersson (S) yrkade bifall till förvaltningens 

förslag till beslut. Ordförande ställde förslagen mot varandra och 

förklarade att nämnden beslutat att bifalla förvaltningens förslag till 

beslut. Anna Engelbert (L) och Evy Kjellberg (C) reserverade sig mot 

beslutet till förmån för eget förslag till beslut.  
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15 JUNI 2017 

BLAD 15 

       

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 8 

Satsning på yrkesmentorsprogram för nyanlända 
- svar till kommunstyrelsen (KS 106-495-2017) om motion 
(2017:16) 
Dnr 1.5.1.131-2017 

Beslut 

 Stadsdelsnämnden överlämnar detta tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 
Ärendet 

Yvonne Fernell-Ingelström (M) har inlämnat en motion om satsning på 

yrkesmentorsprogram för nyanlända. Motionären visar på att det finns stora 

skillnader i arbetslösheten när det gäller ytterstad kontra innerstad och utrikesfödda 

kontra inrikesfödda.  För att klyftorna ska minska behövs en mer inkluderande 

arbetsmarknad och en tydlig integrering i det svenska samhället. Motionären anser 

att personer med utländsk bakgrund och som har en yrkesbakgrund eller utbildning 

från sitt hemland ska erbjudas en mentor inom närliggande yrke eller bransch. Fler 

nyanlända kan därmed skapa ett kontaktnät inom respektive yrkesområde och få en 

bra början för både svenskkunskaper och arbete. 

 

Förvaltningen är i grunden positiv till förslaget om yrkesmentorsprogram. 

Arbetsmarknadsförvaltningen har redan idag flera olika yrkesmentorsprogram i 

samarbete med fackliga organisationer, arbetsförmedlingen med flera. Då flera 

kommuner runt om i landet har bedrivit projekt med yrkesmentorsprogram för 

nyanlända, bör staden inhämta erfarenheter från dessa innan nya former av 

mentorsprogram startar. 

 

 Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2017-05-31. 

 
Beslutsgång 

Ordförande Majvi Andersson (S) yrkade bifall till förvaltningens 

förslag. 
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BLAD 16 

       

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 9 

Kommunikationsprogram för Stockholms stad år 2017-2022  
- svar till kommunstyrelsen (KS 179-2103/2016) 
Dnr 1.5.1.92-2017 

Beslut 

1. Älvsjö stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 

lämnar det som svar på kommunstyrelsens remiss. 

2. Till remissinstansen bifogas funktionshinderrådets synpunkt.  

 
 Ärendet 

Förvaltningen ser positivt på förslaget till Kommunikationsprogram för 

Stockholms stad år 2017–2022. Det beskriver de grundläggande principerna för 

stadens kommunikation och dess inriktning för de kommande åren. Programmet är 

skrivet på ett sådant sätt att det håller över tid.  

 

Målen för kommunikationen behöver dock lyftas fram för att göra programmet 

tydligare. 

 

 Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2017-05-24. 

 
Beslutsgång 

Ordförande Majvi Andersson (S) yrkade bifall till förvaltningens 

förslag. 

 
     Tillägg till protokollet 

     Synpunkter från funktionshinderrådet 2017-06-07 

Rådet har tagit del av ärendet och ställde sig bakom kommunstyrelsens råd för 

funktionshinderfrågors yttrande enligt följande. 

 

Kommunstyrelsens råd för funktionshinderfrågor har tagit del av ärendet. 

Dokumentet lyfter fram en rad angelägna frågeställningar, många av särskild vikt 

för personer med olika funktionsnedsättningar. 

 

Stockholms stad har till uppgift att erbjuda stöd och service till sina invånare. 

Kommunikation är en förutsättning för att medborgarna ska kunna nyttja dessa 

tjänster. Det är av extra stor betydelse i en storstad, där kommunikationsvägarna kan 

vara långa och organisationen är komplex. Rådet anser att Kommunikations- 

programmet dessvärre saknar det dialogperspektiv som borde genomsyra 

programförklaringen. Vidare präglas skrivningarna av ett ”uppifrån- och nedåt”-

perspektiv; staden skall kommunicera sitt budskap ned till medborgare och andra 

som nyttjar stadens tjänster. Rådet ifrågasätter detta förhållningssätt. Stockholms 

stad har som sin främsta uppgift att möta behov hos enskilda individer eller grupper. 

Det är givetvis medborgarna/brukarna som skall stå i centrum och vara 
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BLAD 17 

       

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

utgångspunkten när staden planerar, genomför och marknadsför sina tjänster, inte 

omvänt. 

 

Kommunikationsprogrammet är ett policydokument och därmed bitvis mer 

målinriktat än konkret. Rådet vill betona vikten av att de ambitiösa formuleringarna 

verkligen omsätts i praktiken. Det är lätt hänt att övergripande ärenden som detta 

stannar vid ord som inte leder till handling. Om skrivningarna i dokumentet är 

alltför visionära och teoretiska, kan det vara svårt eller omöjligt att omsätta och 

tillämpa i den praktiska verksamheten. Rådet efterfrågar därför en högre grad av 

konkretion och någon form av handlingsplan och/eller tidsplan.  

 

I såväl grunddokumentet som i Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande, lyfts 

tillgängligheten fram på flera punkter (bl. a dokumentets punkter no 4 resp. 5). 

 

Rådet vill betona att all stadens kommunikation skall vara tillgänglig för samtliga 

medborgare, oavsett funktionsförmåga. Vidare skall ett gott bemötande prägla all 

information och övriga kontakter. 
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BLAD 18 

       

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 10 

Ekonomisk rapport för maj 
Dnr 1.2.1.86-2017 

Beslut 

 Stadsdelsnämnden lägger rapporten till handlingarna.  

 
 Ärendet 

Älvsjö prognostiserar för maj 2017 totalt ett resultat efter 

resultatdispositioner i balans med budget. Samtliga verksamheter 

prognostiserar ett resultat i enlighet med budget. Prognosen bygger 

på att volymerna ligger på samma nivå i snitt resterande månader 

som det första kvartalet samt att ersättningen för ensamkommande 

flyktingbarn avseende 2017 överensstämmer med kostnaderna.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2017-06-09. 

Beslutsgång 

Ordförande Majvi Andersson (S) yrkade bifall till 

förvaltningens förslag. 
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BLAD 19 

       

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 11 
Inkomna handlingar, klagomål och synpunkter 
Dnr 1.6.85-2017 

Beslut 

 Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att vidta de 

åtgärder som kan föranledas av de inkomna skrivelserna och 

protokollsutdragen. 

 
Ärendet 

Förteckning över inkomna ärenden, klagomål och synpunkter under 

perioden 2017-05-03 till 2017-05-29 anmäldes.  
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BLAD 20 

       

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 12 

Redovisning av delegationsbeslut 
Dnr 1.1.175-2017 

Beslut 

 Stadsdelsnämnden lägger förteckning för juni 2017 över 

beslut av tjänstemän enligt delegation till handlingarna. 

 
Ärendet 

Förteckning för juni 2017 över beslut fattade av tjänstemän enligt 

delegation anmäldes enligt följande. 

 

Ärendegrupp 

enl delegations- 

förteckning 

 

Beslut 

 

Beslutsfattare 

4.11 Personalärende 

SA-H lämnar på egen begäran sin 

anställning f ro m 170531 och  

medges en avgångsersättning, om 2 

månadslöner( 46 900:-).  Intjänad lön 

och semesterersättning, som förutsätts 

i semesterlagen är därvid avlöst 

t o m 2017-05-31.       

 

Stadsdelsdirektör 

Anne-Marie 

Tingeborn 

2.2. Allmänna ärenden 

Beslut att ej lämna ut allmän handling 

 

Dnr 2.8.65-2017 

Stadsdelsdirektör 

Anne-Marie 

Tingeborn 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 13 

Protokoll från pensionärsrådet 

Beslut 

 Stadsdelsnämnden lägger protokollet till handlingarna.  

 
Ärendet 

Protokoll från pensionärsrådet daterat 2017-06-08 anmäldes. 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 14 

Protokoll från funktionshinderrådet 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden lägger protokollet till handlingarna. 

2. Stadsdelsnämnden beslutar att till § 9 bifoga framförd 

synpunkt från funktionshinderrådet. 

 
Ärendet 

Protokoll från funktionshinderrådet daterat 2017-06-07 anmäldes. 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 15 

Protokoll från förvaltningsgruppen 

Beslut 

 Stadsdelsnämnden lägger protokollet till handlingarna.  

 
Ärendet 

Protokoll från förvaltningsgruppen daterat 2017-06-08 anmäldes. 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 16 

Minnesanteckningar från tvärpolitiska gruppen för trafik-, 
miljö- och planfrågor 

Beslut 

 Stadsdelsnämnden lägger minnesanteckningarna till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Minnesanteckningar från tvärpolitiska gruppen 2017-06-07 anmäldes. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

15 JUNI 2017 

BLAD 25 

       

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

 
 § 17 

 Information från förvaltningen 

 

Stadsdelsdirektör Anne-Marie Tingeborn informerade om att 

trygghetslarm på Älvsjö servicehus är installerat. Nämnden fick 

också information om att ny besiktning kommer ske av Röda stugan. 

Stadsdelsdirektören lämnade också återkoppling på förvaltningens 

beredning av det medborgarförslag som anmäldes till nämnden 18 

maj 2016, § 5, om stadsodling i Långbro park.  

 

Göran Sjödin, verksamhetsområdeschef, lämnade muntlig 

information på skrivelse från (M) och (KD) som lämnades till 

förvaltningen vid sammanträdet den 16 maj 2017, § 15. Skrivelsen 

gällde lokal lägesbild över tiggeriets konsekvenser på 

stadsdelsområdet. 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

 
§ 18 

Frågor från nämnden 

 
Skrivelse om ”Röda stugan” i Älvsjöskogens naturreservat  

Dnr 1.6.160-2017 

 
Beslut 

 Förslag till beslut från (C), (M) och (L) avslås. 

 

Reservation från Evy Kjellberg (C), Johan Nilsson med flera (M) och 

Anna Engelbert (L) till förmån för eget förslag till beslut.  

 
Ärendet 

Evy Kjellberg (C) anmälde en skrivelse om Röda stugan i 

Älvsjöskogens naturreservat. 

 

Vid stadsdelsnämndens sammanträde den 16 maj lämnades två 

skrivelser till stadsdelsnämnden.  

 

1. Behåll och utveckla ”Röda stugan” i Älvsjöskogens 

naturreservat, undertecknad Evy Kjellberg (C).  

2. Behåll och utveckla Röda stugan i Älvsjöskogens 

naturreservat, undertecknad av Samordningsgruppen, Behåll 

och utveckla Röda stugan i Älvsjöskogens naturreservat: 

Brännkyrka Hembygdsförening Anita Lundin, Centerpartiet i 

Brännkyrka Evy Kjellberg, Långsjö fastighetsägareförening 

Pär Hommerberg, Stockholms Naturskyddsförening Anders 

Tranberg, Älvsjö Scoutkår Karl Staveus, Älvsjö Miljöråd 

Helge Torstensen, Älvsjöskogens Vänner och Rädda 

Långsjöns grodor Roland Berndt. 

 
Förslag till beslut från (C), (M) och (L) 

Evy Kjellberg (C) yrkade, med instämmande av Johan Nilsson med 

flera (M) och Anna Engelbert (L), följande. 

 

 Älvsjö stadsdelsnämnd tillskriver Fastighetsnämnden/Fastighetskontoret 

och uttrycker sitt stöd för Röda stugan i Älvsjöskogens naturreservat, med 

sitt gröna kulturarv och sin historiska kulturmiljö, bevaras och rustas upp 

för att till exempel som ett Naturrum kunna spegla Älvsjöskogens 

mångfald.  
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

Beslutsgång 

Ordförande Majvi Andersson (S) yrkade avslag till förslaget framställt av (C), 

(M) och (L). Ordförande ställde förslagen mot varandra och förklarade att 

ordförandes yrkande också blir nämndens beslut. Evy Kjellberg (C), Johan 

Nilsson med flera (M) och Anna Engelbert (L) reserverade sig mot beslutet 

till förmån för eget förslag till beslut.  

 

Evy Kjellberg (C) framförde följande: 

 

Det är tråkigt att majoriteten (S, MP, V) visar så lite intresse för vårt 

gröna kulturarv och vår historiska kulturmiljö, som Röda stugan i 

Älvsjöskogens naturreservat är uttryck för, och kan bli för kommande 

generationer. En kulturhistorisk byggnad som med över ett hundra år 

på nacken och som skänktes till staden 1922, skulle kunna bli ett 

”landmärke” i södra entrén till naturreservatet, samtidigt som stugan 

kan användas som ett Naturrum för att spegla Älvsjöskogens mångfald 

och/eller som föreningslokal m.m. 

 

Stadsmuseet, Klara Johansson, skriver i svar, 2017-05-19, till 

Samordningsgruppen, Behåll och utveckla Röda stugan i 

Älvsjöskogens naturreservat. ”Museet har tagit emot er skrivelse som 

ger tydliga argument för att bevara och använda stugan. Jag vill 

informera om att ”röda stugan” är också omnämnd som 

bevarandevärd i museets förstudie museet gjorde inför 

reservatsbildningen 2015”. 

Saxat från ovanstående dokument.   

 

Slutsatser   

”Torpet Korkskruven är ett kvarvarande torp inom Älvsjöskogen och 

visar på äldre bebyggelse. Området har få kulturhistoriska spår och 

att bevara torpet och få det funktionsdugligt skulle därför vara en 

tillgång för reservatet.  Torpet ligger lättillgängligt utmed vägen och 

det kan förslagsvis användas till t.ex. föreningsverksamhet eller 

naturrum till det blivande naturreservatet”. 

 

Stadsdelsnämnden försitter nu sin chans att påverka Fastighetskontoret 

i positiv riktning för ett bevarande av ”Röda stugan”, vilket är tragiskt. 

Majoriteten hävdar att i brist på ett besiktningsprotokoll kan man inte 

ta ställning. En viljeyttring kan mycket väl ske utan att ett 

besiktningsprotokoll föreligger. 

 

Vi i tredje sektorn är beredda att ta vårt ansvar men det hade varit 

önskvärt om Älvsjö Stadsdelsnämnds majoritet även bidragit.   
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Tack från ordförande 

Ordförande Majvi Andersson (S) har avsagt sig sitt uppdrag och tackade 

nämnden för ett mycket gott samarbete. Tack framfördes också till 

förvaltningens avdelningschefer, enhetschefer och till alla medarbetare i 

Älvsjös verksamheter för ett mycket bra arbete. 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 19 

Protokoll från sociala delegationen 

 

 Stadsdelsnämnden lägger protokollen till handlingarna. 

 
Ärendet 

Protokoll från sociala delegationen daterat 2017-06-01 anmäldes.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


